PCR Lesson 26 Homework 2

Name

I. Type the Chinese and Pinyin for the following words:

to do research 研究
to talk (about) 談
to interprete, to translate, translator, translation 翻譯
to deepen 加深
understanding 了解
famous 有名
or (in statement) 或者
or (in question) 還是
two of ... 倆
ideal 理想
proverb 成語
Where there is a will, there is a way 有志者事竟成
II. Type the answers to the following questions based on the learned passage.

帕蘭卡想走了嗎﹖她要作什麼﹖她不想走了。她要再跟丁雲談談。
丁雲以後想作什麼工作﹖帕蘭卡呢﹖為什麼﹖他以後想當翻譯。帕蘭卡也想當翻譯。翻譯工作能加深兩國人民的了解。
古波想不想當翻譯﹖他要作什麼﹖古波不想當翻譯。他要研究中國文學。
他要研究誰﹖他要研究魯迅或者郭沫若。
他和帕蘭卡想什麼時候去中國學習﹖今年他們就想去中國學習。
他們今年能不能去﹖他們倆都今年能去。
他們回國以後能不能找一個理想的工作﹖他們回國以後能找一個理想的工作。
在美國找一個理想的工作容易不容易﹖在美國找一個理想的工作不容易。
你看“有志者事竟成”這句成語對不對﹖對﹐
III. Use the Internet search engines to find out the following information about Lu Xun. For each answer list the URL from where you have found the information.

1. Who was Lu Xun? He was a short-story writer, essayist, critic, and literary theorist and is considered one of the greatest figures in the 20th-century Chinese literature.

http://www.bigchalk.com/cgi-bin/WebObjects/WOPortal.woa/wa/HWCDA/file?fileid=172196&flt=ga

2. Where and when was he born? Where is Lu Xun's tomb? In 1881, Lu Xun was born in Shaoxing, in Zhejiang province.

http://www.bigchalk.com/cgi-bin/WebObjects/WOPortal.woa/wa/HWCDA/file?fileid=172196&flt=ga

3. Are there any photos or pictures about Lu Xun?

1881

1936 

http://www.bigchalk.com/cgi-bin/WebObjects/WOPortal.woa/wa/HWCDA/file?fileid=172196&flt=ga

4. List some web sites of Lu Xun studies.

http://deall.ohio-state.edu/denton.2/mclc/resources/lxbib.htm#A
http://english.peopledaily.com.cn/200110/08/eng20011008_81736.html
http://mockingbird.creighton.edu/english/worldlit/wldocs/texts/luxun.htm
5. List some works by Lu Xun. (at least three, either in English or in Chinese)

· Call To Arms (Short Story collection) 

· Wandering (Short Story collection) 

· Old Tales Retold (Short Story collection) 

· The True Story of Ah Q. (Novella included in Call to Arms). 

· Wild Grass (Collection of Prose Poems) 

· Dawn Blossoms Plucked at Dusk (Collection of Essays about Lu Xun's Youth) 

· A Brief History of Chinese Fiction (Large study of pre-modern Chinese literature) 

· Selected Stories of Lu Xun (From Call to Arms, Wandering and Old Tales Retold) This book is now on the web in English!! 

· Diary of a Madman and Other Stories (Translated by William Lyell) 

http://www.bigchalk.com/cgi-bin/WebObjects/WOPortal.woa/wa/HWCDA/file?fileid=172196&flt=ga

